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ZAPISNIK 
 
 

18. sjednice Izvršnog odbora Lovačkog saveza Primorsko-goranske županije, održane u  
petak, 13.04.2018. godine u prostorijama Saveza, Franje Račkog 1, s početkom u 12:00 
sati. 

 
Prisutni: J. Malnar, M. Linić, D. Mušćo, T. Tondini, I. Bolonić, M. Brakuza, B. Curl,  
M. Mauhar, B. Miklić, D. Babić, M. Šepić i A. Petrinić  
Odsutni: V. Crnković (opravdano)  
Ostali prisutni: A. Bolonić, M. Gašparac i B. Marković 
 
 

Na otvaranju sjednice, predsjednik Saveza, dr. sc. J. Malnar pozdravio je sve  
nazočne i predložio sljedeći 
 
DNEVNI RED: 

1. Verifikacija Zapisnika 17. sjednice IO-a 

2. Financijski izvještaj za 2017. godinu 

3. Informacija o kolektivnom osiguranju lovačkih društava/udruga u slučaju štete od 

naleta na divljač na prometnicama 

4. Pripreme za izbornu Skupštinu Lovačkog saveza Primorsko-goranske županije 

5. Različito 

 
Dnevni red je jednoglasno prihvaćen. 
 

 Ad. 1. 
 

Kako nije bilo primjedbi, zapisnik sa 17. sjednice je jednoglasno prihvaćen. 
 

Ad. 2. 
 

Dr. sc. Josip Malnar predstavio je Financijski izvještaj za 2017. godinu, iz kojeg je  
vidljivo da nije bilo odstupanja u prihodima i rashodima, prema donesenom Financijskom 
planu za 2017. godinu. Višak prihoda iznosi 12.925,36 kn, a stanje na računu 31. prosinca 
2017. godine bilo je 36.523,96 kn. Sredstva u Erste Banci, u Erste fondu (štednja) iznose 
218.000,00 kn. Prihod od iskaznica za strane lovce nešto je manji, jer smo planirali da ćemo 
ishodovati 900 iskaznica za strane lovce. Najveći broj zahtjeva za izdavanje iskaznica za 
strane lovce dolaze od LD-a „Orebica“ Krk i PA Matulji tours d.o.o. Nemamo nikakvih 
obaveza prema vanjskim suradnicima. 

Zaključio je da se Savez ponašao manirom dobrog gospodara, a aktivnosti su vođene  
s ciljem razvoja lovstva na području ove županije. 

M. Linić se rekao da je vidljivo da smo dobro planirali i da financijski izvještaj nije  
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podbacio. Sve obveze, što se tiče članstva, su podmirene prema Hrvatskom lovačkom 
savezu, te smo sa Javnog poziva Primorsko-goranske županije iskoristili sva dobivena 
financijska sredstva. Možemo biti zadovoljni sa financijskom stabilnošću našeg Saveza. 

D. Mušćo se nadovezao da i financijski izvještaj daje pravu sliku o dobrom  
gospodarenju i rukovođenju našeg Saveza, te se zahvalio svima onima koji su sudjelovali u 
ostvarenju naših planova. 

M. Brakuza je zaključio da je teško planirati rashode, ali je vidljivo da se nije  
bespotrebno trošilo, te da smo i financijski vrlo stabilni. 

M. Mauhar je napomenuo da je i ovaj financijski izvještaj, kao i svi ostali u ovom  
mandatnom razdoblju, dokaz da smo svi zajedno pažljivo gospodarili, te potvrda dobrog 
vođenja Saveza, na zadovoljstvo svih naših članova-lovaca. Mnoge druge udruge imaju 
financijskih poteškoća, a mi možemo biti ponosni na naše rezultate.  

D. Babić se složio da ovi rezultati nisu slučajni, već planski, te da novom rukovodstvu  
naš Savez ostaje u zdravom stanju. 

J. Malnar je podsjetio prisute da je, pri preuzimanju Lovačkog saveza, na računu bilo  
oko 18.000,00 kn, a sa današnjim danom raspolažemo sa 234.000,00 kn, te još na štednji 
imamo 218.000,00 kn. To je potvrda izuzetnog financijskog vođenja našeg Saveza. 

Nakon rasprave, Financijski izvještaj za 2017. godinu jednoglasno je prihvaćen, te  
je predložen Skupštini Lovačkog saveza Primorsko-goranske županije na usvajanje. 
 
Ad. 3. 
 

Dr. sc. J. Malnar je informirao prisutne o kolektivnom osiguranju lovačkih  
društava/udruga u slučaju štete od naleta na divljač na prometnicama. Kod nas su po tom 
pitanju specifična područja na otoku Krku, jadranska magistrala (područje Vinodola), 
Grobnik, Kastav, ali i na drugim područjima, naročito uz prometnice na kojima je povećan 
broj vozila. Sazrjelo je vrijeme da se osiguraju sva lovišta kojima gospodare članice 
Hrvatskog lovačkog saveza. Hrvatski lovački savez je u suradnji sa Ministarstvom 
poljoprivrede i Ministarstvom mora, prometa i infrastrukture načelno postigao dogovor o 
kolektivnom osiguranju lovačkih društava/udruga, sa osiguravajućom kućom Croatia 
osiguranje d.d., sa najpovoljnijom ponudom. Ministarstvo poljoprivrede će u naknadi 
kolektivnog osiguranja sudjelovati sa 15.000.000,00 kn, Ministarstvom mora, prometa i 
infrastrukture sa 5.000.000,00 kn, a Hrvatski lovački savez sa 6.000.000,00 kn. Na temelju 
prijedloga članica našeg Saveza, kao i članica ostalih Saveza, na Izvršnom odboru 
Hrvatskog lovačkog saveza, koji će se održati 20. travnja u Osijeku, donijeti će se odluka na 
koji način i kojem obimu ćemo sudjelovati u naknadi osiguranja lovišta. Naš prijedlog je da u 
naknadi štetni događaj učestvuje sa 60%, a površina lovišta (u hektarima) sa 40%. Detalje 
ćemo saznati nakon sjednice Izvršnog odbora HLS-a.  

Osiguravajuća kuća „Croatia osiguranje" d.d. nudi navedeno osiguranje na način da  
bi svota osiguranja po štetnom događaju iznosila 50.000 kuna, ali predsjednik HLS-a, Đ. 
Dečak inzistira da ona bude do 80.000,00 kn. Također se pregovara da na razini HLS-a 
bude 10 polica osiguranja do 250.000,00 kn, a 5 polica osiguranja do 500.000,00 kn. 

Vjerojatno će svaka članica preuzimati nastradalu divljač na prometnicama, ali će  
ovlastiti svoga člana (ili nekoliko njih), te popis ovlaštenih lovaca za preuzimanje nastradale 
divljači dostaviti našem Savezu i nadležnoj policijskoj postaji. 

Ova polica već vrijedi, od 1. travnja 2018. godine do 1. travnja 2023. godine, dakle 5  
godina. Nadamo se, da će naša Vlada i Sabor što prije usvojiti model kao u svim članicama 
Europske unije, gdje je u osnovno osiguranje automobila uključeno i osiguranje naleta 
automobila na divljač. 
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T. Tondini je upitao na koji način će se određivati broj štetnih događanja za formiranje  

cijene naknade za svako lovačko društvo. 
J. Malnar mu je odgovorio da svaka Policijska uprava ima podatke (broj štetnih  

događaja) za svako društvo po lovištu, na temelju kojeg će se određivati visina naknade. U 
prošloj godini na području Primorsko-goranske županije utvrđeno je 173 naleta na divljač. 

I. Bolonić je pohvalio ovu inicijativu, s obzirom da je poznato kolike financijske  
probleme trpe gotovo sve naše članice. Neke od njih su zbog toga morale proglasiti i stečaj, 
odnosno likvidaciju. 

B. Curl je upitao što je sa štetama od divljači na stoci i poljoprivrednim površinama,  
odnosno da li ima naznaka da se i po tom pitanju ponudi neko rješenje. 

J. Malnar je odgovorio da je u pripremi osiguravanje lovišta i od šteta od divljači. 
M. Šepić je upitao da li se može otkazati nedavno osiguranje lovišta, jer mali broj  

društava je potpisalo policu osiguranja, ne znajući o inicijativi Hrvatskog lovačkog saveza. 
J. Malnar je odgovorio da je u našem Savezu LD „Lisjak“ Kastav ugovorilo policu  

osiguranja prije ovoga dogovora, dok LD „Srndać“ Brod Moravice nije iskazalo potrebu za 
osiguranjem, s obzirom da proteklih 5 godina nisu imali nijedan slučaj naleta vozila na 
divljač. LD „Lisjak“ Kastav će također moći ugovoriti policu preko Hrvatskog lovačkog saveza 
nakon isteka ili prekida police koju su ugovorili sa postojećom osiguravajućom kućom. 
Nedavno potpisane police osiguranja sa Croatia osiguranjem, moći će se prekinuti i pristupiti 
predmetnom kolektivnom osiguranju. 

A. Bolonić je podržao ovu inicijativu, te informirao prisutne da lovci otoka Krka  
pozdravljaju ovaj način osiguranja, a pogotovo iz razloga što će na ovaj način moći povoljnije 
osigurati lovišta kojima gospodare. 
 
Ad. 4. 

 
S obzirom da ove godine održavamo izbornu Skupštinu Lovačkog saveza Primorsko- 

goranske županije, dr. sc. Josip Malnar je predložio radna tijela Skupštine, kako slijedi: 
1. Radno predsjedništvo: 

• Boris Miklić - predsjedavajući 
• Anton Bolonić  
• Mladen Mauhar  

2. Zapisničar: 
• Bojan Marković, tajnik Saveza 

3. Ovjerovitelji zapisnika: 
• Edvard Primožić  
• Tihomil Grubišić  

4. Komisija za verifikaciju: 
• Matija Laginja 
• Branko Kovač 
• Stevan Gledić 

5. Kandidacijska komisija: 
• Igor Uremović 
• Nenad Vančina 
• Luka Brkljačić 

6. Izborna komisija: 
• Miroslav Gašparac 
• Andrea Dešković 
• Ivan Mencer 
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Prijedlog za radna tijela Skupštine je jednoglasno prihvaćen. Za potrebe izborne  
Skupštine, biti će pripremljeni glasački listići. 

Predloženo je da se izborna Skupština održi u Nacionalnom parku Risnjak, Bijela  
Vodica 48, 51317 Crni Lug, 29. travnja 2018. godine s početkom u 10,00 sati. Prijedlog je 
jednoglasno prihvaćen. 

B. Marković je informirao prisutne da su u Savez pristigle dvije kandidature za  
predsjednika Saveza: 

1. Na sjednici Izvršnog odbora LD-a „Tetrijeb" Čabar, održane 29. siječnja 2018. godine, 
donesena je odluka da se kandidat na predstojećim izborima u Lovačkom savezu 
PGŽ-e istakne njihov član dr. sc. Josip Malnar i to u svojstvu predsjednika Lovačkog 
saveza PGŽ-e.  

2. Na Skupštini LD-a “Kamenjarka“ Kukuljanovo-Škrljevo, održanoj 8. travnja 2018. 
godine donesena je odluka da se za predsjednika Lovačkog saveza PGŽ-e kandidira 
njihov član Tihomir Tondini. 

 
Ujedno je u Savez stigao i dopis LD „Jelenski jarak“ Vrbovsko, koji je na sjednici  

Izvršnog odbora Društva doneslo jednoglasnu odluku da na ovogodišnjoj izbornoj skupštini 
Lovačkog saveza PGŽ-e za predsjednika Saveza podržava kandidaturu dr. sc. Josipa 
Malnara. 

Zaključeno je da izvršni odbor Lovačkog saveza Primorsko-goranske županije  
podržava kandidature oba kandidata. 

T. Tondini se obratio svim prisutnima. Rekao je da nije potrebno ove kandidature  
smatrati kao neki eventualni sukob. U razgovoru sa pojedinim lovcima, složili su se da je 
potrebno da bude više od jednog kandidata, ali da ovi izbori ne smiju dovesti do raskola 
među nama kao i u našem Savezu. Lobiranje je sa obje strane bilo vrlo korektno, kako bi 
trebalo i biti. Kandidirao se iz razloga što su mu u kratkom periodu nekoliko lovaca, članova 
različitih društava, predložila da i on istakne svoju kandidaturu. 

J. Malnar se nadovezao da nije potrebno dizati tenzije, u našim odnosima nije bilo  
netrpeljivosti i podmetanja, te da razloga za to nije ni bilo. Čim postoje dva kandidata, 
postoje i dvije strane. Pozvao je sve zastupnike u Skupštini Saveza da ove izbore odrade na 
dostojanstven način. 

M. Brakuza je napomenuo da ovdje ipak sjede iskusni i dostojanstveni ljudi te da  
razmirica ne bi trebalo biti. Po radu ovog Saveza se može i mora zaključiti da smo svi 
zajedničkim znanjem i snagama postavili Savez na zdrave noge. 

A. Petrinić se složio da nisu potrebne svađe i dijeljenje na poziciju i opoziciju, do sada  
smo zajedničko djelovali, pa neka tako bude i ubuduće. 

J. Malnar je zaključio da smo svi mi prvenstveno lovci koji djeluju za boljitak svih naših  
članova i našeg Saveza, te da ovaj Izvršni odbor nije nikad bio politiziran. 
 
Ad.5. 
 

M. Linić je informirao prisutne da je Povjerenstvo za lovačka odlikovanja predložilo je 
da se na izbornoj Skupštini Lovačkog saveza Primorsko-goranske županije dodjele plakete 
Lovačkog saveza Primorsko-goranske županije, kako slijedi: 

1. Melita Raukar, pročelnica Upravnog odjela za turizam poduzetništvo i ruralni 
razvoj; 
2. Petar Mamula, dožupan Primorsko-goranske županije; 
3. Stevan Gledić, predsjednik LD „Halmac“ Nerezine; 
4. Branimir Curl, predsjednik LD „Orebica“ Cres; 
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5. Igor Baraba; predsjednik LD „Jelenski jarak“ Vrbovsko; 
 
Za članove Lovačkog saveza Istarske županije, plakete bi se uručile na  

Skupštini Lovačkog saveza Istarske županije, kako slijedi: 
 
1. Gracijano Prekalj, predsjednik LS Istarske županije; 
2. Mladen Belušić, tajnik LS Istarske županije; 
3. Branko Golojka, dopredsjednik LS Istarske županije; 
4. Marijan Brozan, predsjednik Nadzornog odbora LS Istarske županije 
5. Franko Udovičić, član Izvršnog odbora LS Istarske županije 

 
Povjerenstvo je predložilo da svim dosadašnjim članovima Izvršnog odbora,  

predsjedniku Nadzornog odbora i zastupniku našeg Saveza u Skupštini Hrvatskog lovačkog 
saveza za rad u ovom mandatnom razdoblju (2014. - 2018.) novoizabrani Izvršni odbor 
dodjeli plakete i zahvalnice na svojoj 1. sjednici. 

Svi prijedlozi su jednoglasno prihvaćeni. 
 

M. Šepić je dao informaciju da je Povjerenstvo za lovno streljaštvo donijelo prijedlog  
plana natjecanja za 2018. godinu, kako slijedi: 
 

DATUM 
ODRŽAV. 

MJESTO  
ODRŽAVANJA VRSTA MANIFESTACIJE 

Nedjelja 
20.05. 

9:00 sati 
Punat, otok Krk Lovački trap (2 x 25 meta) 

Nedjelja 
10.06. 

09:00 sati 

Kukuljanovo,  
strelište „Vojsko“ Lovački parkur (2 x 25 meta) 

Nedjelja 
08.07. 

  

Vrbovsko,  
strelište „Cetin“ 

9:00 sati 
Lovački trap (1 x 25 meta) 

Stubica,  
strelište „Kamensko“ 

11:00 sati 

Lovački trap (1 x 25 meta) 

Lovački karabin (2 x 5 hitaca u metu 

srnjaka) 

Nedjelja 
19.08. 

09:00 sati 

Kukuljanovo,  
strelište „Vojsko“ 

Lovački parkur (2x 25 meta) 

 
Napomenuo je da je propisan novi Zakon o eksplozivnim tvarima te proizvodnju i  

prometu oružja gdje je jedan dio vezan i za strelišta gdje održavamo natjecanja. Kako su u 
planu izgradnje nova strelišta u našim lovištima, informirao je da se dobro prouči novi zakon, 
kako bi se zadovoljili svi uvjeti. 

J. Malnar je zaključio da će se mogući problemi rješavati u hodu, kao i u ostalim  
županijskim Savezima.  

Prijedlog plana natjecanja u lovnom streljaštvu jednoglasno je prihvaćen. 
 
Ad.6. 
 

Predsjednik saveza dr. sc. J. Malnar informirao je prisutne da je Ministarstvo  
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poljoprivrede  donio Pravilnik o izmjeni pravilnika o lovostaju, vezano uz lov divlje 
svinje. Promjena je u članku 4. točki A. KRUPNA DIVLJAČ - „svinja divlja (Sus scrofa L.) 
krmača - nema lovostaja, osim kad je visoko bređa ili dok vodi sitnu mladunčad“. 
 
 

Zamolio je da u vidu potpore, lovačkim društvima s područja Gorskog kotara te onima  
koji graniče sa njima, zbog snježnih oborina tijekom protekle zime (visoki snijeg), 
preporučimo da pokušaju reducirati odstrjelne kvote, koliko je to moguće, zbog znatnih 
stradavanja divljači, naročito kod jelenske divljači. 

D. Babić je informirao prisutne da na području Severina i Lukovdola, na sreću, nije  
bilo znatnih šteta, ali podržava  prijedlog. 

J. Malnar se nadovezao da smo kao Savez, dostavili dopis Primorsko-goranskoj  
županiji u svezi vremenskih neprilika u Gorskom kotaru, navodeći kako lovačka društva na 
tom području, kao i dio priobalnih koja gravitiraju prema goranskim lovištima, trpe znatne 
štete na divljači kojom gospodare, te kako su velikom angažiranošću lovaca na tim 
područjima u vidu dodatne prihrane i prehrane, lovačka društva izložena ne malim 
troškovima u vidu dobave hrane i unosa iste u lovišta. Isti dopis proslijeđen je svim našim 
članicama na znanje. 

Također je data informacija o izradi novog Zakona o lovstvu, koji je dostavljen za  
prvo čitanje Sabora. Predloženo je da će minimalna površina lovišta biti 1.000 ha na 
kontinentu, a 500 ha na otocima. Mogućnost lova blizu naseljenog mjesta smanjena je na 
100 metara (po važećem Zakonu o lovstvu propisano je da je zabranjeno loviti u pojasu 300 
metara od ruba naselja u nizini i prigorju te 200 metara u brdsko-planinskim područjima). 
Predviđeno je i mogućnost da će polaganje lovačkog ispita biti sa navršenih 16 godina, te 
mogućnost nabave oružja iste starosti. 

Novim Zakonom o oružju predviđeno je da će oružni list vrijediti do 70-te godine  
života, bez potrebe za liječničkim pregledom. Liječnički pregled bio bi obavezan za prvo 
nabavu oružnog lista te nakon 70.-te godine života, liječnički pregled će biti obavezan. 

Nadamo se da će ovi prijedlozi biti prihvaćeni. 
J. Malnar je predložio da za tajnika B. Markovića isplati uskrsnica u visini 2.000,00 kn.  

Prijedlog je jednoglasno prihvaćen. 
M. Mauhar se nadovezao na problematiku šteta na divljači, zbog vremenskih  

neprilika. u lovištu kojim gospodari LU „Vidra“ Turke utvrđena je veća brojnost stradavanja 
jelenske i srneće divljači, te je predložio da se pokuša nabaviti motornu sanjka za lakši 
pristup lovištima pri unosu hrane za divljač koju bi koristile sve naše članice u nepovoljnim 
uvjetima. 

M. Šepić je pozdravlja inicijativu o mogućnošću lova do 100 metara od naseljenog  
mjesta, ali se nadovezao da postoji problem kada lisica uđe u naseljeno područje, gdje lovci 
ne smiju izvršiti odstrjel. 

J. Malnar je podsjetio da način uklanjanja nije u domeni lovaca, te se zna tko i na koji  
način se vrši uklanjanje divljači iz naseljenih područja. promjene zakona po tom pitanju, za 
sada, neće doći. 

A. Bolonić je informirao prisutne da su, zbog velikog broja poziva sumještana sa otoka  
Krka zbog pojave divljih svinja u naseljenim područjima, u tijeku pripreme programa zaštite 
divljači, kako bi mogli izlučiti divljač iz naseljenih područja. Za svako područje, biti će 
ovlaštena osoba, da uz prisustvo policije izvrši odstrjel. 

J. Malnar je rekao da nije siguran u mogućnošću provedbe izlučenja divljači na takav  
način, jer Zakon o lovstvu točno propisuje gdje se i na koji način to može izvršiti. 

B. Miklić se nadovezao da je u Grižanama održano predavanje Ministarstva zaštite  
prirode i energetike, gdje su između ostalog, bili prisutni i predstavnici Policijske postaje 
Crikvenica, koji su izričito rekli da u naselju lovac ne može izlučiti ni jednu vrstu divljači. 
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Poznati je slučaj pojave divlje svinje u dvorištu vrtića u Crikvenici, čije je izlučenje 
izvršila policija, uz veliko osiguranje. 

 
T. Tondini je pitao u kojoj fazi se nalazi izrada lovnogospodarskih osnova, s obzirom  

da je već počela nova lovna godina. 
J. Malnar je rekao da su sve lovnogospodarske osnove izrađene i predane u  

Ministarstvo poljoprivrede na ovjeru i potpis, te da će biti dostavljene svim lovoovlaštenicima, 
a prema informacijama velika većina su ih već i dobila. 

J. Malnar je informirao prisutne da je Stegovni sud Saveza, zbog događaja na otoku  
Rabu, održao sjednicu te predložio da LD „Otok Rab“ iz Raba kao nosioc zakupa lovišta 
VIII/102 - „Rab“, svim članovima-lovcima iz lovačkih društava sa otoka Raba omogući prijam 
u punopravno članstvo u LD „Otok Rab“ iz Raba kao pridruženi članovi sa svim pravima i 
obvezama prema LD-u „Otok Rab“ iz Raba. 

Prijedlog je jednoglasno prihvaćen. Prijedlog Stegovnog suda, kao i zapisnik sa  
sjednice biti će dostavljen svim lovačkim društvima sa otoka Raba, kao i svim našim 
članicama na znanje. 

Na kraju sjednice Izvršnog odbora, predsjednik Saveza dr. sc. J. Malnar zahvalio se  
svim članovima Izvršnog odbora, predsjedniku Nadzornog odbora i zastupniku našeg 
Saveza u Skupštini Hrvatskog lovačkog saveza na radu i zalaganju u ovom 
četverogodišnjem mandatu, kao i svim našim članovima lovcima na razvoju i unapređenju 
lovstva u Primorsko-goranskoj županiji. 
 

Sastanak je završio u 14:00 sati. 
 
 
 
                                           Dobra Vam kob, 
 
 

                Tajnik:                                                                                       Predsjednik: 
      
                                                                                                                                                               
  Bojan Marković, dipl.ing.šum.                                                             Dr. sc. Josip Malnar   
 
 


